
Eindhovense professional met pensioen 

Piet Witte b.likt terug op 54 jaar golf 
Deze maand, om precies te zijn op 2 januari, is Piet Witte met pensioen gegaan. 
De professional van de Eindhovense Golf is die dag 65 jaar geworden en 
daarmee sloot hij een periode af van 54 jaar golf. GOLF zocht hem op in zijn 
gezellige woning in Vught en, terwijl zijn vrouw ('mijn koningin ') thee inschonk 
en met de koekjestrommel rondging en de heer Witte nog even een doos sigaren 
binnen handbereik zette, begon de nestor onder de Nederlandse professionals 
te vertellen hoe hij indertijd met de golfsport in aanraking is gekomen. 

'Mijn eerste contact met golf kwam op 
toevallige wijze tot stand,' zegt Piet 
Witte. 'Mijn vader had een loodgieters-
bedrijf en op een gegeven moment 
bleek dat hij tijdens werkzaamheden op 
de Hilversumse Golfclub een bepaald 
onderdeel was vergeten. Ik heb het hem 
toen gebracht en ben op de club wat 
blijven rondkijken. Door de voorzitter 
van de club werd ik aangeschoten: Of ik 
voor de burgemeester van Hilversum, 
de heer Van Gulick, negen holes wilde 
caddieën. Ik ging op dat verzoek in en 
dat was het begin van een leven dat 
bijna geheel aan golf is gewijd. Ik kende 
de regels van het spel nog niet en toen 
de burgemeester had afgeslagen, ren-
de ik naar de bal toe, raapte hem op en 
bracht hem terug naar de burgemees-
ter. Ik was zo geboeid door het spel toen 
we de negen holes hadden afgespeeld, 
dat ik het bos inrende om een tak van 
een boom af te snijden, waarvan ik een 
club kon maken.· 
De toen 1 1 - jarige Piet - dit speelde zich 
af in 1921 - kwam daarna regelmatig op 
de Hilversumse Golfclub terug ; als cad-
die, maar ook om af en toe zelf te spelen. 
Hij had talent, was een goede caddie en 
werd door de toenmalige professional 
Douglas Monk als medewerker in dienst 
genomen. Voor Piet was het inmiddels 
een uitgemaakte zaak dat hij professio-
nal wi lde worden. Zijn ouders wilden 
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daar echter niets van weten, zij zagen 
veel liever dat hun zoon een vak ging 
leren. Twee jaar lang zeurde hij zijn 
ouders het hoofd suf, maar daarna is het 
hem toch gelukt zijn zin door te drijven: 
hij werd assistent-professional op de 
Hilversumse Golfclub. 

Naar 'de Dommel' 
'Ik was gewend om in de shop te werken 
van acht uur in de morgen tot zes uur in 
de avond - we maakten de clubs toen 
nog zelf - en daarna ging ik de baan op 
om te oefenen totdat het donker was,' 
zegt Piet Witte. 'Les heb ik nooit gehad. 
Mister Monk zei altijd: 'You better go out 
on the golfcourse and find out yourself, 
that makes the best teacher. ' Veel heb ik 
geleerd van de partijen met Jos van 
Dijck op de vnje maandagen. Van Dijck 
was prof op de Doornsche Golfclub en 
om de beurt kwamen we per fiets naar 
elkaar toe om 36 holes te spelen. Monk 
speelde iedere zondagmiddag een 
vierbal met Sa/berg, Enthoven en Blom. 
Toen hij een keer ziek was, viel ik voor 
hem in en sindsdien heb ik altijd meege-
speeld. De eerste keer dat ik tegen 
Monk speelde, won ik met 7 en 6. Toen 
ik 1 B jaar was speelde ik scratch. · 
In 1929 vond er in zijn leven een ingrij-
pende verandering plaats. Hij had zich in 
de publiciteit gespeeld door in de wed-
strijd om de Harlekijn Cup bij de eersten 

Piet Witte op 17-jarige leeftijd. De foto 
dateert van 1927. 

te eindigen en niet lang daarna werd hij 
benaderd om professional te worden op 
'de Dommel ' in Sint Michielsgestel. Wit-
te: 'We hadden ongeveer zestig leden 
van wie niemand eerder had gegolfd. 
Dit was van belang, omdat het beteken-
de dat iedereen wel naar mijn advies 
moest luisteren. Men had immers nie-
mand aan wie men iets kon vragen en 
dat was voor zowel de leraar als de 
leerlingen een ideale situatie. · Het spel-
peil steeg in korte tijd en na enkele jaren 
hadden diverse leden een handicap 
onder de iO, onder hen D. Henket, J. en 
W. van Lanschot en 0. van Zinnicq 
Bergmann. Er waren geen auto's in die 
ti jd en Piet Witte liep dagelijks van Vught 
naar 'de Dommel '. Op 1 oktober 1934 
werd hij als professional tevens aan de 
Eindhovense Golf verbonden. Drie da-
gen werkte hij daar en drie dagen op 'de 
Dommel'. Pas in 1962 kwam daarin 
verandering , toen hij full-time op de 
Eindhovense ging werken. 

Eeuwige tweede 
Behalve lesgeven heeft Piet Witte ook 
een rijk wedstrijdverleden achter de rug. 
Het Besloten Prof Kampioenschap heeft 
hij driemaal gewonnen (de eerste keer in 
1935). vier maal de Maple Leaf Cup, 
eenmaal het Nationaal Open Kampioen-
schap en de Twente Cup. De Maple Leaf 
Cup was een wedstrijd die tot 1946 heeft 
bestaan. De beker was uitgeloofd door 
een Canadese kolonel. Drie dagen lang 
speelden de profs met de amateurs. Na 
driemaal winst had Witte de beker voor-
goed in zijn bezit. In 1946 hebben toen 
Henny Jordaan en Koos Ruys een zilve-
ren schaal ingesteld. Deze heeft hij in 
194 7 en 1948 gewonnen. Piet Witte: 'Ik 
heb mijn bekers nooit bewaard, anders 
had ik een kast vol gehad. Ik weet niet 



meer precies wat en wanneer ik heb 
gewonnen. Wat me het meest bijstaat is, 
dat ik altijd tweede was achter Gerard 
de Wit. Gerard was in de veertiger en 
vijftiger jaren de beste golfer van het 
Continent, beter nog dan Flory van 
Donck. Eén wedstrijd tegen Gerard de 
Wit herinner ik me nog als de .dag van 
gisteren. We waren gelijk geëindigd in 
het Nationaal Open en ook de 36 holes 
play-off bracht geen beslissing. Het 
werd gespeeld op de Hilversumse en 
de scores waren zo ongeveer 69 en 70. 
Goed golf dus. Op de 38e hole lag 
Gerard 'plugged' in een bunker en mijn 
bal lag goed. Gerard sloeg zijn bal er net 
uit en sloeg daarna meteen in de hole 
waardoor ik voor de zoveelste keer van 
hem verloren had. Vorig jaar heb ik voor 
het eerst niet meer deelgenomen aan 
het Internationaal Open Kampioen-
schap. Een hoge klassering is niet meer 
haalbaar. In 1953 heb ik het Open bijna 
gewonnen. Er waren onder de 92 deel-
nemers veel goede Franse en Engelse 
profs. Ik had het voordeel van eigen 
baan (de Eindhovense) en had na drie 
ronden van 68-70- 70 twee slagen voor-
sprong op de Belg Flory van Donck. Na 
11 holes in de laatste ronde was er nog 
niets veranderd, totdat ik op de 12e de 
bal over de green sloeg en een slag 
verloor. Op de 15e, dat zal ik nooit 
vergeten, had ik een goede drive die 
onspeelbaar in een bunker kwam te 
liggen. Ik maakte een 6 en zou eindigen 
op 73, één slag meer dan Van Donck. · 
'Mijn mooiste overwinning was zonder 
meer de finale om de Maple Leaf Cup 
tegen Joop Rühl op 'de Pan '. Tijdens de 

lunch werd er een sweepstake gehou-
den en iedereen zette in op Rühl, die in 
die tijd ongenaakbaar was. Op een 
gegeven moment kwam jonkheer Ga/-
koen van Limmen binnen en toen hij 
hoorde van de weddenschap zei hij: 
'Wat, 80 gulden op Rühl? Dan zet ik 80 
gulden op Piet. ' Joop was na 6 holes 5 
onder par en na 7 holes keek ik tegen 
een 5 down achterstand aan. Op de Be 
tee zei mijnheer Ga/koen: 'Dóórgaan 
Piet, ik vind dat je goed speelt. ' Ik sloeg 
een ijzer-3 en maakte de putt voor een 2. 
Op de 9e maakte ik weer een birdie en 
op de 10e nog een. Ik stond toen nog 2 
down, maar op de 11e ho/ede ik een 
chip in de hole voor een eagle en op de 
12e hole maakte ik bijna een ho-
le-in-one: all square. Daarna ging ik 
door met par, birdie, par, par, birdie, 
voldoende voor een 2en 1 overwinning.' 

All square tegen Player 
Piet Witte is een goed wedstrijdspeler 
geweest omdat hij altijd tijd vrijmaakte 
om vóór een toernooi hard te oefenen. 
Maandag is de vrije dag van de professi-
onals en Witte heeft André Jeurissen en 
Hans Lemmens aangeraden om wat met 
die dag te gaan doen. Volgens hem doet 
de jeugd er te weinig aan en dat is de 
reden waarom de scores van 68 en 69, 
die De Wit en Witte meestal maakten, 
tegenwoordig niet meer worden geëven-
aard, laat staan benaderd worden. Deze 
aanmoediging heeft geresulteerd in een 
serie wedstrijden op maandag, die vorig 
jaar onder de naam Young Professional 
Tournament van start is gegaan. 
Als u het over mocht doen, wat zou u dan 

Twee actiefoto 's van Piet Witte in de veertiger jaren. 
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Op de 9e green van 'de Dommel'. 

anders doen? 

Piet Witte: 'Ik zou proberen er nog meer 
tijd aan te besteden. Het is een hard 
beroep, waarin je, naar het werk dat je 
verricht, niet navenant beloond wordt. 
Mijn probleem is dat de mensen niet 
regelmatig genoeg les nemen. Vroeger 
namen de mensen vaak vijf keer per 
week les. Ze hebben minder tijd en 
daardoor blijf ik vaak in de opbouw 
steken. Als een leerling een maand lang 
elke dag met een professional zou 
oefenen, zou hij enorm vooruit gaan, 
mits de raad natuurlijk wordt opge-
volgd '. 

Wat vindt u het mooie van lesgeven? 

P.W.: 'Hetlesgeven op zichzelf. Het b lijft 
altijd interessant. Eerst probeer ik bij 
iedere leerling een diagnose te stellen. 
Wat is zijn karakter, is hij zenuwachtig, is 
hij rustig , is hij een streber. Ik hou ervan 
om met mensen om te gaan en alleen al 
daarom zou het me nooit vervelen '. 

Als lesgevend professional wordt u in 
Nederland als een autoriteit beschouwd. 
'Dan moet je eens een lesje nemen bij 
Piet Witte', is een gevleugeld gezegde 
geworden, of dat nu in Eindhoven is of op 
'de Pan'. Welke bekende amateurs en 
professionals heeft u zoal opgeleid? 

P.W.: 'Joan Dudok van Heel, Joyce 
Heyster-de Witt Puyt, haar vader, mijn-
heer en mevrouw Eschauzier, Anneke 
Tuyt-van Riemsdijk, Gaetan Emsens, 
Jaap van Neck, Victor Swane, Rem 
Schuil, Martin Roesink, André van Pinx-
ten, Martin Groenendaal, Piet van Bee-
len, de gebroeders Stevens en Jeuris-
sen, Bertus van Mook ('Alles wat ik van 
techniek heb geleerd, heb ik van Witte'), 
Hans Lemmens, Ajef Knappert en me-
vrouw Keunen. Dit is slechts een greep 
uit de honderden leerlingen die ik gehad 
heb '. 

Werkt u met een leerling een bepaald 
programma af of is dat per individu 
verschillend? 

P.W. : 'Ik begin bij elke leerling bij de 
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fundamenten. Eerst echter ga ik een 
minuut of tien praten. Maar als de 
leerling gaat slaan, houd ik meestal de 
eerste tien slagen m'n mond. Dan Jet ik 
alleen op de houding en andere dingen, 
bijvoorbeeld of hij handig is of niet. 
(Mevrouw Witte interrumpeert en zegt: 
's Avonds zit zijn hoofd vol met allerlei 
verschillende schema 's'). Het leuke van 
elke leerling vind ik 'waar ben ik met hem 
gebleven?' Ik kan lastig zijn als een 
leerling niet vooruit gaat. Sommigen 
zeggen dan ook wel: 'Die Witte is mij te 
perfectionistisch'. 

Bent u van mening dat een lesgevend 
professional ook zelf goed moet kunnen 
spelen? 

P.W.: 'Nee, maar het is wel gewenst. 
Een lesgevend professional moet overal 
handicap 4 kunnen spelen. Hij moet een 
behoorlijke partij kunnen golfen en zeker 
onder de 80 scoren. Als hij dat kan, dan 
schieten er ook wel eens lagere scores 
uit de bus. Ze moeten zich steeds 
proberen te verrijken en niet denken dat 
ze er zijn. Ze moeten zich vooral in de 
techniek verdiepen·. 

Was u nog graag een paar jaar doorge-
gaan? 

P.W. : 'Ik heb er lang tegenop gezien om 
er mee op te moeten houden. In het 
begin vond ik het niet prettig, maar nu is 
het wel tot me doorgedrongen. De 
anderen moeten me niet lastig gaan 
vinden en bovendien moeten de jonge-

ren een kans hebben'. 

Hebt u vertrouwen in uw opvolgers, de 
gebroeders Jeurissen? 

P.W.: 'Ja, ik vind het twee waardige 
opvolgers. Ik heb ze zelf mogen kiezen 
en daar ben ik erg blij om '. 

Wat zijn uw ervaringen in het buiten-
land? 

P.W.: 'Ik heb vijf keer aan de Canada 
Cup (nu World Cup) deelgenomen. In 
1954 met Joop Rühl in Montreal, in 1955 
met Gerard de Wit in Washington, in 
1956 met De Wit in Wentworth, in 1960 
eveneens met De Wit in Portmarnock en 
in 1962 met Jan Ouderdorp in Buenos 
Aires. De laatste keer, in Argentinië, 
begon ik een ronde met eagle-bir-
die-birdie. Mijn hoogtepunt in het bui-
tenland was een oefenronde in 1960 op 
Portmarnock met Gerard de Wit tegen 
Gary Player en Bobby Locke. We speel-
den om veel geld en er liepen 5000 
toeschouwers mee, waardoor we door 
een z.g. 'pijp ' moesten spelen. We 
speelden all square. De Wit maakte 67 
en ik 69. Mijn idolen waren Henry Cotton 
en Bobby Locke. Vroeger ging ik elk jaar 
naar het Britse Open, om te spelen en 
om te kijken'. 

U hebt zes beeldschone dochters. Vindt 
u het jammer dat u geen zoon heeft die 
ook zou golfen? 

P.W.: 'Ik had er natuurlijk wel op ge-

Op de foto met president Eisenhower. Piet Witte is zichtbaar tussen de president en 
Fred Corcoran (met bril). De foto werd gemaakt tijdens de Canada Cup in Washington 
(1955). 
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Wegens zijn vele verdiensten als 
golfprofessional is Piet Witte on-
derscheiden met de Ridder in de 
Orde van Oranje Nassau. Tevens 
is hij benoemd tot erelid van 
de Eindhovense Golf. Op het 
weekeinde van 23 en 24 novem-
ber werd Piet Witte een af-
scheidswedstrijd en een groot 
feest aangeboden. 

hoopt, maar het heeft niet zo mogen 
zijn '. 

Wie zou volgens u de beste golfer van 
Nederland kunnen zijn? 

P. W.: 'Ik denk aan een Gerry Jeurissen, 
een Hans Lemmens en natuurlijk Jan 
Dorrestein. Ikzelf zou nooit playing pro 
willen zijn. Ik wil vastigheid. Ik had van 
Jan Dorrestein lagere scores verwacht. 
Gerry Jeu rissen en Hans Lemmens heb-
ben goede techniek en zouden het 
misschien kunnen. Maar hebben ze 
karakter? Kunnen ze na een 7 drie 
birdies maken? Martin Roesink had 
goud in zijn handen '. 

Bij het laatste profkampioenschap op 'de 
Gelpenberg' had u met nog enkele holes 
te spelen een goede kans om kampioen 
te worden. Uiteindelijk werd u derde. 
Hoe zou u het hebben gevonden als u 
had gewonnen? 

P.W.: 'Een mooi einde van m 'n loop-
baan. Maar tegelijk een schande voor 
de jongere lui. Zij hebben veel oefening 
nodig. Met hun kritiek - 'de Ge/pen-

De Belgische professional F/ory van 
Donck heeft zojuist het Internationaal 
Open Kampioenschap op de Eindho-
vense gewonnen en wordt gefeliciteerd 
door runner-up Piet Witte (1 953). 



berg ' zou een baan voor prikkers zijn en 
niet voor longhitters - was ik het niet 
eens. Longhitters zijn eerder in het 
voordeel, omdat de tweede slag makke-
lijker is '. 

Vertelt u eens iets over de Eindhovense 
Golf. 

P.W.: 'Een fijne club met een fantasti-
sche sfeer. Er zijn de laatste jaren veel 
leden bij gekomen en het is dan ook niet 
zo dat iedereen elkaar kent. Maar daar 
wordt veel aan gedaan. Eén of twee 
keer per jaar is er een kennismakingsbij-
eenkomst, waar tevens rules en etiquet-
te worden uitgelegd en films worden 
gedraaid. Er zijn veel leden die bij 
Philips werken. De club is opgericht 

Rectificatie 
In het november-nummer van GOLF 
kwam in het verslag over de interland 
tegen België en Duitsland de volgende 
tekst voor: 'Ook Piet Hein Streutgers 
behoorde tot de geselecteerden, maar 
hij meende zich te kunnen veroorloven 
om op vrijdagavond tijdens het officiële 
diner zijn captain op te bellen met de 
mededeling dat hij liever enige andere 
gemaakte afspraken nakwam en dus 
niet zou verschijnen'. Streutgers zelf 
bestrijdt deze gang van zaken. Hij zegt: 
'Vier weken van tevoren, tijdens de Army 
Tankard in Den Haag, heb ik de captain 
laten weten dat ik dat weekend verhin-
derd zou zi jn. Toch kreeg ik een schrifte-
lijke uitnodiging en later heb ik daar 
telefonisch nogmaals negatief op geant-
woord. Toen bleek bovendien dat het 
team reeds uit de vereiste zes spelers 
bestond, zodat ik niet goed begrijp waar-
om dit in het verslag zo is geïnterpre-
teerd'. 
Hoewel de redaktie niet precies weet 
hoe de vork in de steel zit - het verslag 
was van de hand van de captain -
hopen we dat de stand hiermee op all 
square is gebracht en dat Piet Hein in dit 
nieuwe jaar als vanouds weer ter be-
schikking zal zi jn. 

Geslaagd 
Op 14 december j.I. heeft de Exa-
men-Commissie van de Nederlandse 
Golf Federatie op de Kennemer Golf en 
Country Club examen afgenomen aan 
Ben Janmaat. De heer Janmaat is ge-
slaagd voor het examen assistent-pro-
fessional. 

Vrouw: 'Ik geloof dat je meer van golf 
houdt dan van mij.' 
Man: 'Misschien, maar ik houd meer van 
jou dan van kegelen.' 

door Dr. Anton Philips en 4ijn vrouw en 
was bedoeld als recreatie voor emplo-
yees. De baan is een test van een 
golfcourse, die meetelt in alle landen. 
Dr. Aghina, de baancommissaris, doet 
er veel aan. Er zijn drie greenkeepers 
die handenvol werk hebben, want een 
bosbaan is bewerkelijker dan een zee-
baan. Een bosbaan heeft veel overlast 
van denneappels, takken, greens die in 
de schaduw liggen, enzovoort. Samen 
met 'de Pan ' en de Hilversumse vind ik 
Eindhoven tot de beste drie banen van 
Nederland behoren. 

van golf. Ik zal dan ook niet stilzitten en 
blijf beschikbaar voor het Nederlandse 
golf. Ik ben altijd bereid mijn ervaring en 
kennis te laten gebruiken. Verder zal ik 
waarschijnlijk wat meer gaan bridgen 
en vissen. Bovendien b lijf ik gewoon aan 
wedstrijden meedoen'. 

De laatste vraag, mijnheer Witte, wordt 
PSV kampioen? 

Hoe gaat u de dagen nu vullen? 

P.W. : 'Dat is moeilijk te voorspellen, 
maar ik hoop van wel. Al was het alleen 
maar voor onze voorzitter, de heer Van 
Riemsdijk, die geen enkele thuiswed-
strijd overslaat'. 

P.W.: 'Dat zal moeilijk zijn, want mijn 
hele leven stond nu eenmaal in het teken 

Eb. 

Wegens een misverstand is de oorspronkelijk bedoelde voorplaat van het decem-
ber-nummer komen te vervallen. Om u de foto van Mister Lu in het water niet te 
onthouden, beelden we de prent alsnog af. Zoals u vorige maand hebt kunnen lezen 
sloeg de professional uit Taiwan tijdens het Trophée Hassan Il toernooi in Marokko de 
bal op de 71e hole in het water. Hij slaagde erin de bal op de rand van de green te 
slaan en om de show compleet te maken ho/ede hij de putt voor een drie. 

HUIS TE KOOP IN 
SINT MICHIELSGESTEL 

(circa 15 min. van 's-Bosch, Tilburg en Eindhoven) 
op driving-i:Jistance van de 9 holes course van de G.C. de 
Dommel, zonnige helft van 2 onder één kap, met garage, CV 
gas, bouwjaar 1962, voortuin 50 m2, achtertuin 80 m2, 
en1ree, 1oile1, zi1kamer met open haard (6 x 4 m), studeer/eetka-
mer (5 x 4 m) met openslaande deuren naar achlertuin. keuken 
(3 x 3' /2 m), 
1 ste verdieping: slaapkamer (6 x 3 m), 2 kleine slaapkamers met 
vaste wastafel, badkamer met bad, 2 wastafels en toilet, 
2de verdieping: zeer ruime zolder (mogelijk 4de slaapkamer). 
Bijzonderheden: pand werd in 1971 geheel van nieuw sanitair en 
CV voorzien , verkeert in goede staat van onderhoud, is gelegen in 
een prettige buurt, ideaal voor klein gezin of gepensioneerd paar. 
Prijs: f 140.000,- k.k. , aanvaarding in overleg, tel. 
04105-2779 na 17.30 uur. 

9 


